

---

## SHOP

---

DISKO B SHOP  
SHOPPING CART

---

## DISKO B

---

POLLYESTER  
FLUG 8  
EBOW  
THE PYRAMIDS  
CONSOLE  
SCHLACHTHOFBRONX  
STEREO TOTAL  
F.S.K.  
PATRICK PULSINGER

---

## SUB UP

---

DIE GOLDENEN  
ZITRONEN  
MERRICKS

---

## COS RECORDS

---

CHICKS ON SPEED  
GUSTAV  
GIRL MONSTER  
BEISSPONY  
DAT POLITICS  
LE TIGRE

---

## MEDIA

---

VIDEOS  
DOWNLOADS

---

## CONTACT

---

IMPRESSUM

# Chicks on Speed – Cultural Workshop Now!

---



**Chicks on Speed – Cultural Workshop Now!**

Ausstellung – Performances – Workshops – Talks mit den Chicks on Speed und Gästen

Kunstraum Kreuzberg/Bethanien, Mariannenplatz 2, 10997 Berlin

10. September bis 23. Oktober 2011, täglich 12-19 Uhr

Eröffnung: Freitag, 09. September, ab 19 Uhr, Begrüßung durch Dr. Jan Stöß, Bezirksstadtrat für Bildung und Kultur, anschl. ab 23 Uhr Party im Café-Resataurant „3Schwestern“ im Bethanien

all german & english mixed up into a lot of information.

CULTURAL WORKSHOP NOW! will be the first ever large-scale presentation the work of CHICKS ON SPEED in Germany, from their beginnings in the 1990s up until the present day. CHICKS ON SPEED are pioneers of the interdisciplinary arts, blurring the lines between art, fashion, music, technology and performances and combining these forms to create a new whole. Kunstraum Kreuzberg will become the headquarters, workspace and meeting point for diverse artists, setting the course for a cultural production of the future. Besides an exhibition featuring concrete objects, installations and video works, there will be a focus on the presentation and production of new performances.

The CULTURAL WORKSHOP is a Noah's Ark for art that exudes the spirit Warhol's Factory and pays homage to communal excess-processes.

CHICKS ON SPEED form the electrifying nexus of their motto ART, MUSIC, FASHION, ACTION! Since the collective's formation the past 15 years has seen the intensive collaboration with other artists becoming an integral component of the group's artistic practice – and this fluctuating structure can be seen in the exhibition CULTURAL WORKSHOP NOW! Long-term companions such as A.L. Steiner, Kathi Glas, Douglas Gordon, Deborah Schamoni and Anat Ben-David are represented here alongside cooperation partners such as Jeremy Scott and Karl Lagerfeld. CHICKS ON SPEED's cosmos is not only home to these accomplished old hands but also to artists such as Kroot Juurak, Vladimir Karaleev, Johnny Dogday, Christophe Coppins, Max Kibardin, Bifacco, Alex Posada and Hangar.org, Nadine Jessen, Meritxell Romanos, Ester g. Mecías, Australian Tapestry Workshop, Jasmina Machina, to name but a few.

Parallel to the exhibition that features the diversity of CHICKS ON SPEED's artistic field, there will be a series of performance/music/lecture evenings between the 14th and 17th of September held in the rooms of the former chapel (Studio 1)

Live Program begins at 20:00 in Studio 1, Entrance 5,-/10,-:

#### **Mittwoch, 14.09.11: Theremin Tapestry**

(Live Music, Performance and Lecture )

Anat Ben-David, Jerusalem/London

Dorit Chrysler, Graz/New York

Jasmine Guffond, NZ/Berlin, with Brass Players: Hilary Jeffery, Melissa Logan, Gaëlle Scali and Paul Swing.

#### **Donnerstag, 15.09.11: The Naked Performers go Bollywood**

(Performance, theory lecture, DJing/Bollywood Party)

Mit Melissa Logan, Krööt Juurak, Anat Ben-David, Christin Zarzinsky and the great D.J. Maral Salmassi.

#### **Freitag, 16.09.11: Venus Goddess Inventor**

(performance, theory lecture and video screening)

Mit Nadine Jessen, Kathi Glas, Anat Ben-David, Christin Zarzinsky, Krööt Juurak, Meritxell Romanos, Ester g. Mecías.

Samstag, 17.09.11: Wrectangle: sometimes a cigar box is not just a cigar box

(theory and practice mash up, performance, music, party)

Krööt Juurak, Christin Zarzinsky, Andreas Stoiber, Meritxell Romanos, Ester g. Mecías, Nadine Jessen, Jasmina Guffond, Melissa Logan and A.L. Steiner.

Mit CULTURAL WORKSHOP NOW! präsentieren die CHICKS ON SPEED zum ersten Mal in Deutschland großflächig ihre Arbeit – von den Anfängen in den 90er Jahren bis zur Gegenwart. CHICKS ON SPEED sind Pionierinnen der interdisziplinären Künste: sie verwischen die Grenzen von Kunst, Mode, Musik, Technologie und Performances und bündeln diese Formen zu neuem Ganzen.

Der Kunstraum Kreuzberg wird zum Headquarter, zum Arbeits- und Begegnungsraum diverser Künstler, um die Weichen für die kulturelle Produktion der Zukunft zu stellen. Dabei steht neben der Ausstellung konkreter Objekte, Installationen und Video-Arbeiten auch die Präsentation und Produktion neuer Performances im Fokus.

Das CULTURAL WORKSHOP ist eine Kunst-Arche-Noah, die den Geist der Warhol'schen Factory atmet und den gemeinsamen Exzess-Prozess huldigt.

CHICKS ON SPEED sind das elektrisierende Zentrum für ihre Devise von ART, MUSIC, FASHION, ACTION! In den 15 Jahren seit der Gründung des Kollektives sind die intensiven Zusammenarbeiten mit anderen Künstlern fester Bestandteil der künstlerischen Praxis der Gruppe. Diese fluktuierende Struktur bildet sich auch in der Ausstellung CULTURAL WORKSHOP NOW! ab: langfristige Wegbegleiterinnen wie A.L. Steiner, Kathi Glas, Douglas Gordon, Deborah Schamoni und Anat Ben-David sind ebenso vertreten wie temporäre Kooperationspartner beispielsweise Jeremy Scott und Karl Lagerfeld. Zum Kosmos der CHICKS ON SPEED gehören neben diesen alten Hasen auch Künstlerinnen wie Kroot Juurak, Jonathan Logan, Johnny Dogday, Christophe Coppins, Max Kibardin, Bifacco, Alex Posada and Hangar.org, Nadine Jessen, Australian Tapestry Workshop, Jasmina Machina, u.a.

Neben dieser Ausstellung, die die Vielfalt des künstlerischen Feldes der CHICKS ON SPEED

absteckt, findet vom 14.-17.9. eine Reihe von Performance-Music-Lecture-Abenden in den Räumen der ehemaligen Kapelle (Studio 1) statt.

Ein Projekt des Kunstraum Kreuzberg/Bethanien und der Chicks on Speed gefördert durch den Hauptstadtkulturfonds. In Medienpartnerschaft mit: Die tageszeitung, Zitty Stadtmagazin, Motor FM, Berlin FashionTV, (De:Bug)

[Like](#) [Sign Up](#) to see what your friends like.

Sorry, the comment form is closed at this time.

---

COUPER DECALER Electronique